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Vážený pane děkane, ráda  bych Vás poprosila o krátké představení projektu, za který dnes kolektiv z Právnické
fakulty UK obdržel zvláštní uznání ministra školství, mládeže a tělovýchovy:
Do kolektivní monografie „Nové jevy v právu na začátku 21. století“ se zapojily desítky učitelů z Právnické fakulty UK a
dnešní ocenění přebírají její hlavní redaktoři. Jsme velmi rádi, že po delší  době dochází k udělení ocenění na úrovni
ministra školství v oblasti právních věd. Publikace je hlavním výstupem výzkumného záměru, který se řešil téměř pět let.
Je zaměřena na všechna právní odvětví, s tím že první čtyři díly jsou v českém jazyce: první díl je věnován historickým
aspektům práva, druhý se věnuje teoretickým a ústavně právním podnětům, třetí díl zahrnuje soukromé právo a čtvrtý
právo veřejné. Monografie analyzuje všechny rozhodující aspekty recentních proměn práva, tedy především ve vazbě
na procesy evropeizace a globalizace.
Našim cílem bylo prokázat význam právní vědy při řešení  aktuálních  problémů  právní praxe.Protože výstupy v českém
jazyce mají omezený dosah, rozhodli jsme se, že pátý díl, který vyšel letos v létě, shrne v anglickém jazyce nejdůležitější
výstupy předchozích čtyř svazků.
Z jedné strany se tím výzkumný záměr uzavírá, ale v následujícím období se chceme zabývat některými konkrétními
otázkami, zejména kodifikací soukromého práva, která jde tzv. do finále. Příští rok u příležitosti výročí 200 let od přijetí
Všeobecného občanského zákoníku v Rakousku chceme uspořádat velkou mezinárodní konferenci, právě ke kodifikaci
soukromého práva a zejména k připravovanému občanskému zákoníku. V oblasti veřejného práva uplyne příští rok
20 let od přijetí Listiny základních práv a svobod a chceme se proto zaměřit na tuto problematiku, zejména ve vazbě
na nové dokumenty, z nichž nejznámější je Listina základních práv EU, a na relaci mezinárodní, evropské a národní
judikatury v oblasti lidských práv.  Jedním z dalších témat, kterými se budeme zabývat, je problematika vztahu práv a
povinností, protože se objevují odůvodněné názory, že problematika povinností je podceňována.
Pokud byste mohl si přát předvánoční přání pro Vaši fakultu, co by to bylo?
Dnes je aktuální problematika financí. Byl bych rád, kdyby se našly dostatečné zdroje proto, aby se vědecký výzkum na
Právnické fakultě, který se v posledních letech intenzivně rozběhl, mohl i nadále rozvíjet. Zdá se, že dnes je asi největší
hrozbou, že může dojít ke zbytečnému přibrzdění aktivit, což se týká nejen naší fakulty, ale celé univerzity a vlastně
celého vysokého školství v oblasti vědy. Spolupráce s firmami je  v našem oboru omezená, přece jen to jsou pracoviště
víceméně praktická - nejčastěji to jsou advokátní firmy, nemluvě o tom, že v podstatné míře v oblasti práva jde o státní
instituce; Parlament, vládu, soudnictví a státní správu. Jistá spolupráce existuje, ale týká se konkrétních jednotlivců a
fakultě přináší zprostředkovanou prestiž, bezprostřední finanční přínos je však v tomto směru omezený.
Děkuji
P.K.


